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Bo- og rehabiliteringscenter Lunden 

 
Dato: 17. jan 2025 

Lundvej 135A, 6800 Varde 

Tid: 10-12 

 

Sted: Lunden mødelokale 1 

 

Ikke tilstede: 

Mette Byskov 

 

Dagsorden/Referat til møde i bruger-pårørenderåd  

 
 Mødedeltagere: 

Karen Breumsø, kabr@varde.dk – Myndighed 

Gert Nielsen, beboer Lundbo1 

Henriette Hansen, beboer Lundbo2+3 

Gitte Hjortlund, gittehjortlund@hotmail.com - 

dagbruger 

Emil Nikolajsen, 

emilnikolajsen@protonmail.com -

pårørenderepræsentant  

Tina Petersen, tpet@varde.dk – 

medarbejderrepræsentant 

Heidi Højvang hhiv@varde.dk  – afd. leder 

Margrethe Als maal@varde.dk  – leder 

Kristina Bruun ksbr@varde.dk – udv. konsulent 

 

 

1.  Godkendelse af dagsorden. Ingen kommentarer. 

2. Nyt fra Lunden v. Margrethe 

- Status på 2024 

- Bassin renovering 

- Ny sti til haven 

- Varde kommune har opdateret 

kvalitetsstanderne for alle tilbud 

- Der arbejdes i Varde kommune på at 

udarbejde serviceniveau beskrivelser for 

de forskellige tilbud, som har 

understøtte kvalitetsstandarderne 

  

Status: 

Pladserne i Lundbo har været fyldt hele året. 

Dagtilbud har haft lidt tomme pladser, men er 

fyldt nu. Rehabiliteringsafdelingen havde 

overbelægning i starten af året og en del tomme 

pladser sidst på året. Samlet for 

rehabiliteringsafdelingen er belægningsgraden 

lidt højere end kalkuleret. Den gode belægning 

hele vejen rundt, skulle gerne give en økonomi i 

balance, men vi har desværre et overforbrug af 

personale i Lundbo. Dette skal vi have rettet op 

på i 2025, derfor vil der blive reduceret lidt i 

personalenormeringen, hvilket kan opleves som 

en besparelse, men det handler om at de tildelte 

ressourcer via pakkerne og det faktiske forbrug 

skal være i balance. 
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Bassin: 

Det er færdigt renoveret og er blevet godt, dog er 

der nogle fejl (forkert fald i bruserummene), som 

skal udbedres. Derfor er bassinet lukket i uge 7, 

mens det rettes til. Ligeledes bøvler vi med rust i 

vandet, hvor der undersøges på årsagen. Det kan 

betyde at bassinet på et senere tidspunkt skal 

tømmes for vand og renses. 

 

Ny sti til haven 

I forbindelse med at haven var gravet op ved 

bassin-renoveringen, har vi fået anlagt en ny sti 

fra bygningen ned til bålhytten. Det vil derfor 

være lettere at komme fra fællessalen til haven. 

Uge 6 holdes en officiel åbning for borgere og 

personale. 

 

Kvalitetsstandarderne:  

Social og handicap har revideret indenfor alle 

paragraf områder. De vil være tilgængelige på 

Varde kommunes hjemmeside.  

 

Serviceniveau: 

Der er i dag ikke tydelighed på, hvad skal der 

leveres i til de enkelte borgere, hvilket både gør 

det svært for myndighed at bevilge og svært for 

udfører at levere rette ydelser. Der vil derfor 

blive arbejdet på at kvalificere og præcisere 

serviceniveau, således der bliver mere 

gennemsigthed på, hvad den enkelte borger er 

bevilget. Der er noget der tyder på at der er blevet 

leveret mere end der har været bevillinger til, 

hvilket den enkelte borger selvfølgelig har nydt 

godt af, men som naturligvis ikke hænger 

sammen, så det hænger godt sammen med 

Lundens fokus på at få bevillinger/tildelte 

ressourcer og faktisk forbrug i balance. 

 

3. Sundhedsreform – med den nye 

sundhedsreform får betydning for dele af 

Lundens tilbud. Myndigheden og økonomien til 

den specialiserede rehabilitering flyttes over til 

regionen Det er endnu uvist hvor drift ansvaret 

kan placeres, denne beslutning træffes i starten 

af 2026.  

Reformen træder i kraft i 2027. Myndighed og 

økonomi vil for den specialiseret rehabilitering 

(rehabiliteringsafdelingen) vil blive flyttet til 

Regionen, men der er ikke taget stilling til 

placering af driften. 

Der er i dag stor forskel for hvad kommuner 

bevilger, hvilket i fremtiden vil blive mere 

ligeligt fordelt. 

Vi vil på Lunden bruge 2025 til at rette op på 

økonomi, belægning, kvalitet og drift i øvrigt, så 

vi står stærkt og som et attraktivt tilbud. 

Sundhedsrådet vil blive valgt i efteråret 2025, og 

vil begynde at træffe beslutninger i 2026. 
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4. Pjece bruger- pårørenderåd til godkendelse –  Der kom input til nogle små rettelser, som 

Kristina vil rette til:  

Det blev besluttet at printe pjecen og uddele til 

Lundens borgere sammen med referatet. 

Referatet vil fremover lægges på hjemmesiden. 

 

5. Emner til næste møde og dato for næste møde • Opfølgning på Sundhedsreformen 

• Balance mellem pakker og økonomi – 

tilbagemelding på oplevelser fra 

borger/pårørende  

• Opfølgning på diverse tilsyn (socialtilsyn, 

risikobaseret tilsyn, levnedsmiddel, 

arbejdstilsyn) 

 

Dato for næste møde 22. august kl. 10.30-12.00 

6.  

Evt. 

 

 


